

「如何增加在職青年的競爭力」座談會

Seminar on “Enhancement for the Competitive Power of Incumbent Youth”



香港新動力



吳教授與在座青年朋友分享他的經驗。 Prof. Ng shared his experience with the audience.

香港新動力於3月31日舉行了「如何增加在職青年的競爭力」座談會，很榮幸邀得香港浸會大學校長吳清輝教授擔任主講嘉賓，與我們進行寶貴交流。

吳教授從多方面與我們探討在職青年的現況，討論政府輸入內地專才政策的影響、大學資源分配與學生的質素、青年人北上工作的趨勢、中國入世的機遇等等。此外，吳教授亦提醒與會者時刻要自我增值、提高競爭力，鼓勵我們了解政務、參與政治，向政府提出自己的意見，做個勇於承擔、關心社會的青年人。

Seminar on “Enhancement of the Competitive Power of Incumbent Youth”, organized by the Hong Kong New Generation Pulse, was held on 31st March 2001. We were honored to invite Prof. Ching-Fai Ng, the President & Vice-Chancellor, Hong Kong Baptist University, to be the master of the seminar.

Importation of specialist from Mainland China, resources allocation in university, performance of university students nowadays, the trend of moving back to work in China, Prof. Ng had shared his opinion from different point of view for the present situation that youth in Hong Kong facing. On the other hand, Prof. Ng had emphasized it is a must for everyone to keep on self-enhancement, thus improving our competitive power. At last, Prof. Ng encouraged us to concern more about the government affairs, and even participate in the politic issues, thus to be a liable and conscientious youngster.

新動力野外戰爭

New Generation Pulse - War Game

香港新動力於4月22日在元朗逢吉鄉三軍外展訓練中心舉行了野外戰略遊戲，作為屬會幹事的聯誼活動及體能訓練。

四十位參加者分為兩組，進行了四次比賽。透過遊戲比賽，參加者認識到勝負並不重要，重要的是如何通過商討策略、調兵遣將、前攻後顧，充分發揮團隊合作的效用。此外，在儼如真實戰場的環境中，參加者亦體驗到戰爭的殘酷，體會到生命的可貴。



On 22nd April, the committee members of the Hong Kong New Generation Pulse joined an exciting war game at Armed Force Outbound Training at Yuen Long. It was a Social gathering as well as physical training for the committee members.

Forty participants were given a briefing from tutor, and they were divided into two groups to play in four sessions of game. Through the war game, participants were given a valuable lesson in team building, strategy planning and cooperation. They performed their very best in the game, which the result of the game was no longer important. In the virtual battlefield, participants also realized the cruel of war and the importance and value of life.

「香港大專生對外競爭力」論壇 “The competitive edge of local university graduates” Forum



香港大專學壇



由香港大專學壇、香港浸會大學學生會、香港教育學院學生會、香港城市大學學生會會計學系系會合辦的「香港大專生對外競爭力」論壇，於4月20日假香港城市大學舉行，並很榮幸邀得民建聯青年代表發言人陳德明先生、香港青年聯會副主席譚樹繁先生、長安地產顧問行有限公司王文彥先生為主講嘉賓，而王漢良先生則擔任嘉賓主持。

望透過是次以競爭力為題的論壇，引起香港教育界、家長和大專生的關注，並加強大專學生對時事的關注及積極參與社會活動，鼓勵他們以客觀、理性及有建設性的態度進行各項討論，讓各大專學生了解社會各界對他們的期望。

Hong Kong Tertiary Student Forum, Student Union of Baptist University, Student Union of the Hong Kong Institute of Education and Accountancy departmental Society of City University of Hong Kong Students' Union jointly organized a forum entitled "The competitive edge of local university graduates." on 20th April at the City University of Hong Kong. We were glad to have Mr. Tak-ming Chan, Youth Representative Spokesman of the Democratic Alliance for Betterment of Hong Kong; Mr. Shui-fan Tam, Vice President of Hong Kong United Youth Association Limited and Mr. Man-yin Wong, as guest speakers, and Mr. Kelvin Wong was invited as the master of ceremonies.

The forum about competitive power of college students was conducted with the aims of arousing the concerns from the education sector, parents, and general public. It was also hoped that the forum could draw college student's attention to public affairs so that they could actively involve in social activities. Students were encouraged to develop an objective, rational and constructive manner in discussing and analyzing issues. They would also have a chance to understand the expectations of tertiary students from the society.

「第十屆全港中學生十大新聞選舉 暨新聞評述及時事漫畫比賽」 "The Top Ten News Competition 2001"

學屆一年一度的公民教育盛事——「第十屆全港中學生十大新聞選舉暨新聞評述及時事漫畫比賽」已於2002年1月圓滿結束。此活動由學友社、香港大專學壇、新界青年聯會和香港學生新聞學會聯合主辦，目的為推動青年學生關心社會、培養及提昇他們獨立思考和分析能力。

今年，共有183所學校參與活動，而參加「十大新聞選舉」的學生更達96171之多，成績實在令人鼓舞。大會同時收到近700篇新聞評述文章及近500幅時事漫畫，作品水準備受讚賞。本屆的候選新聞共有30則，新聞內容涉及不同範疇。而本屆獲得最高票數之新聞為「出錯試題、高考網上放榜混亂 考試局連番犯錯遭譴責」，可見現今中學生對教育問題相當關注。

"The Top Ten News Competition 2001" organized by Hok Yau Club, Hong Kong Tertiary Student Forum, Federation of New Territories Youth and Hong Kong Students News Society was successfully held in January 2002. The aim of this activity is to encourage students to build up a sense of belongings to the society, and to think critically and analytically.

This year, 183 secondary schools are involved, and 96,171 students took part in the "Top Ten News Voting". In addition, about 700 essays on different political issues and 500 pieces of political drawing have been received. 30 items was nominated, with variety of topics. The most popular one is the issue about "the Examination Authority was being accused for its error on the fault arrangement in the HKAL examination", and it showed that, education related topics was most concerned by the secondary students.